
 

 

 
 

Manufacturing Helper 
(Anticipatory Staffing - Term lengths to be determined) 

 
The Mint is hiring a Manufacturing Helper who can thrive in a dynamic and inclusive environment. 
Reporting to the Supervisor, Operations, the Manufacturing Helper is responsible for perform packaging, 
telling, upsetting, topping, power sawing, sorting, material handling and quality checks as required using Roll 
& Wrap, ATL “Brinks” machines and other related equipment. 
 
This opening is to be filled on a continuous operation and/or shift work basis. 
 
QUALIFICATIONS:  
  
Language Requirements 

• English proficiency is essential. Bilingualism is considered an asset 
 
Education  

• High school diploma or equivalent 
 

Experience 

• Minimum of two (2) years working in a manufacturing environment 

• Minimum of two (2) years operating production machinery in a safe manner and in accordance with 
established quality and productivity standards 

• Material handling of product and supplies using equipment such as Roll & Wrap machines, ATL 
‘Brinks’ machines, electric power jacks and hand-jacks 

 
ADDITIONAL QUALIFICATIONS: 
 
Skills and Abilities 

• Manual dexterity skills 

• Demonstrated skill in following instructions and prioritizing multiple activities and tasks 

• Strong communication skills with the ability to communicate clearly and tactfully 

• Strong organizational and time management skills 

• Demonstrated interpersonal skills, including cooperation and collaboration with colleagues and 
supervisors 

• Basic computer skills to retrieve information 

• Demonstrated skill in the operation of material handling and related equipment 

• Ability to lift twenty-five (25) to thirty (30) pounds and to stand or sit for long periods of time 
throughout shift 

• Ability to perform repetitive tasks throughout shift 

• Ability to troubleshoot and work in a team environment 

• Ability to comprehend both verbal and written instructions 

• Ability to maintain a high level of housekeeping 

• Detail orientated and ability to maintain a high rate of accuracy 
 
 
Knowledge  

• Knowledge of basic Health & Safety principles and best practices 

• Knowledge of basic mechanical concepts, basic reading comprehension and mathematics skills 

• Material handling in a lean manufacturing environment 
 
 
Why the Mint? 
 
At the Mint, you will collaborate with a diverse group of people and be a part of an iconic Canadian 
organization. Your safety and wellbeing are our top priority. We offer outstanding pay and total rewards 
for you and your family and you will be supported to continuously learn throughout your career. 
 
The Mint is committed to building a team that represents a variety of backgrounds, perspectives, and 
skills. We value diversity and aim to provide an inclusive, barrier-free recruitment, selection and 
onboarding process to ensure that each candidate is treated respectfully. In accordance with the 
Employment Equity Act, you are invited to voluntarily self-identify with one or more of the four 
employment equity groups (women, Indigenous Peoples, persons with disabilities and members of visible 



 

 

minorities) by sending your application to the confidential email, ee@mint.ca that is accessed only by the 
Human Resources section. 
 
If you need accommodation at any point in the application or interview process, please let us know. We 
are committed to being an inclusive employer. For a confidential inquiry, simply email us directly at 
EE@mint.ca to make arrangements. 
 
What to Expect: 
 
In order to be considered for an interview, please clearly demonstrate on your application how you meet 
the education and experience qualifications. The additional qualifications may be assessed through 
interviews, exams and reference checks.  
 
If successful, you will be required to complete a background check facilitated by the Mint in order to 
obtain a security clearance. 
 
Ready to mint your career? Please forward your resume to careers@mint.ca by September 30, 2024. We 
look forward to receiving your application!  
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Aide à la fabrication  

(Dotation anticipée - Postes à durée des mandats à déterminer) 
 
 

La Monnaie royale canadienne (la Monnaie) est à la recherche d’un ou d’une Aide à la fabrication, qui 
saura s’épanouir dans un milieu dynamique et inclusif. Relevant du superviseur, Opérations, le ou la 
titulaire du poste doit effectuer des tâches d’emballage, de comptage, de cordonnage, de finition, de 
sciage mécanique, de manutention et de contrôle de la qualité, selon les besoins, au moyen de la 
machinerie de mise en rouleaux, des machines ATL « Brinks » et d’autres pièces d'équipement connexes. 
 
La présente offre vise à pourvoir un poste pour lequel le travail s’effectue en continu ou par quarts de 
travail ou les deux. 
 
QUALIFICATIONS  
  
Exigences linguistiques 

• La maîtrise de l’anglais est essentielle. Le bilinguisme est considéré comme un atout. 
 
Formation  

• Diplôme d’études secondaires ou l’équivalent. 
 

Expérience 

• Un minimum de deux années d'expérience dans un environnement de fabrication; 

• Un minimum de deux années d’expérience dans l’utilisation de machines de production de 
manière sécuritaire, conformément aux normes établies de qualité et de productivité; 

• Expérience des tâches de manutention et du fonctionnement de l’équipement connexe, par 
exemple, la machinerie de mise en rouleaux, les machines ATL « Brinks » et les vérins manuels et 
électriques.  

 
QUALIFICATIONS SUPPLÉMENTAIRES 
 
Compétences et habiletés 

• Bonne dextérité manuelle; 

• Capacité éprouvée à suivre des instructions et à hiérarchiser de multiples tâches et activités; 

• Solides compétences en communication et capacité à communiquer clairement et avec tact; 

• Excellentes compétences en organisation et en gestion du temps; 

• Compétences éprouvées en relations interpersonnelles, notamment la collaboration avec 
collègues et responsables;  

• Connaissances informatiques de base nécessaires pour retrouver des renseignements; 

• Compétences éprouvées relativement à l’utilisation du matériel de manutention et 
l’équipement connexe; 

• Capacité à soulever des charges de 25 à 30 livres et à demeurer debout ou assis pendant de 
longues périodes tout au long du quart de travail; 

• Capacité d’effectuer des tâches répétitives tout au long du quart de travail; 

• Capacité à trouver des solutions et à travailler en équipe; 

• Aptitude à comprendre des instructions orales ou écrites; 

• Capacité à maintenir un haut niveau de propreté des lieux; 

• Souci du détail et capacité à maintenir un haut niveau d’exactitude. 
 
Connaissances :  

• Connaissance des principes fondamentaux en matière de santé et de sécurité et des pratiques 
exemplaires à cet égard; 

• Connaissance des concepts mécaniques de base, compréhension de base en lecture et habiletés 
mathématiques; 

• Connaissances de la manutention dans un environnement de fabrication allégée. 
 
Pourquoi travailler à la Monnaie? 
La Monnaie s’engage à constituer une équipe représentant des perspectives, des compétences et des 
antécédents différents. La diversité est importante pour la Monnaie et celle-ci s’efforce de mettre en place 
un processus de recrutement, de sélection et d’intégration inclusif et sans obstacle afin que chaque 
personne soit traitée avec respect. Conformément à la Loi sur l’équité en matière d’emploi, n’hésitez pas 
à vous identifier volontairement à l’un ou plusieurs des quatre groupes visés par l’équité en matière 
d’emploi (femmes, Autochtones, personnes handicapées et membres des minorités visibles) en envoyant 



 

 

votre candidature à l’adresse courriel confidentielle, ee@monnaie.ca dont l’accès est réservé aux 
Ressources humaines. 
 
Si vous avez besoin de mesures d’adaptation à n’importe quelle étape du processus de mise en 
candidature ou d’entrevue, veuillez nous en aviser. La Monnaie est résolue à être un employeur qui prône 
l’inclusion. Pour toute demande confidentielle, il suffit d’envoyer un courriel directement à l’adresse 
ee@monnaie.ca pour prendre les dispositions nécessaires. 
 
À quoi s’attendre 
Pour que votre candidature soit prise en compte, vous devez clairement y indiquer que vous travaillez à 
la Monnaie et clairement y démontrer la façon dont vous répondez aux exigences de formation et 
d’expérience. Les qualifications supplémentaires pourraient être évaluées au moyen d’entrevues ou 
d’examens.  
 
En cas de réussite, vous devrez prendre part à une vérification des antécédents, réalisée par la Monnaie, 
afin d’obtenir une cote de sécurité.  
 
Vous cherchez une carrière enrichissante? Veuillez envoyer votre C. V. à professions@monnaie.ca d’ici 
au 30 septembre 2024. Nous avons hâte de recevoir votre candidature.  
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